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 محمد نوری
 کارشناس فوتبال  

گفـــت و گـــو 

  »مهماندوست«  
به »آذربایجان« بازگشت

ایسنا: رضا مهماندوست مدتی پس از 
استعفا از سرمربیگری تیم ملی آذربایجان 
و به دلیل عدم پیشنهاد از سوی هادی 
ساعی، باردیگر با اصرار رئیس فدراسیون 
تکواندوی آذربایجان، هدایت این تیم را 
بر عهده گرفت. رضا مهماندوست با اعلام 
این مطلب اظهارکرد: رئیس فدراسیون 
تکواندوی آذربایجان که به عنوان وزیر 
حوادث غیرمترقبه در این کشور فعالیت 
دارد و از قدرت سیاسی زیادی نیز برخوردار 
است، از جریان استعفای من خبر نداشت 
و به محض آنکه در جریان این موضوع 
قرار گرفت، سریعا با همه عوامل تیم ملی 
و فدراسیون جلسه گذاشت و همه آنها را 
با خاک یکسان کرد. سرمربی ایرانی تیم 
تکواندوی آذربایجان، افزود: او در این جلسه 
اعلام کرد که یا تکواندوی آذربایجان را 
منحل می کنم یا اینکه رضا مهماندوست 
باید با قدرت به کار خود ادامه بدهد. او قول 
حمایت کامل را داد و قرار است امکانات 
درخواستی و تورنمنت هایی را که باید اعزام 
شویم را برای او ارسال کنم تا مقدمات انجام 

آن فراهم شود. 

کوروش برمک، بازیکن سال های گذشته 
پرسپولیس در خصوص حاشیه های تیم 

سرخپوش پایتخت صحبت کرد. 
هواداران  درگیری  خصوص  در   
پرسپولیس با »هاشمی نسب« چه نظری 

دارید؟
 این اعمال پسندیده نیست. هاشمی نسب 
از هواداران استقلال هم ناسزا شنیده است. 
باید فرهنگ و ادبیات خود را تغییر دهیم 
و برای شروع ما مربیان و باشگاه ها باید 
تغییر کنیم. هر اتفاقی می افتد باشگاه ها 
سریعا بیانیه می دهند و سپس مربیان و 
پیشکسوتان آن را داغ تر می کند. هواداران 
با درآمد محدودی که دارند هزینه می کنند و 
از شهرهای دیگر به تهران می آیند؛ اما شاهد 
آن هستند که بازیکن تیم شان کارهای بد و 
جنجالی انجام می دهند و طبیعی است عصبی 
شوند. هاشمی نسب را به خوبی می شناسم، 
او انسان خوبی است و باید حوصله کرده و 
مسائل گذشته را فراموش کند و گذشت 
داشته باشد که این خصلت یک مومن است 
تا در ادامه فوتبال زیبا و پاک را شاهد باشیم. 

افزایش  خصوص  در  شما  نظر   
خارجی ها در لیگ برتر چیست؟

خدا را شکر می کنم که لیگ ما پویا و پولدار 
شده است و مربیان و بازیکنان خارجی با 
مبالغ نجومی وارد ایران شده اند پس نگوییم 
در فوتبال ما پول نیست. سپاهان چندین 
خارجی جذب کرده، استقلال چند لژیونر به 
ترکیبش اضافه کرده و تیم های مس، فولاد، 
آلومینیوم و… بازیکنان خارجی خریده اند. 
امیدوارم اتفاقاتی مانند ویلموتس، استوکس 
و… رخ ندهد. مهاجمان باکیفیت زیادی در 
فوتبال ایران وجود داشت اما اصرار بیش از 
حد به مهاجمان گران خارجی وجود داشت. 

خارج ازمستطیل سبز

 کوروش برمک: 
 با حضور 

 خارجی ها، نگوییم 
پول نیست

خبــــــر
 اگر اسمم در پرونده فساد 
»فولاد« بود آب می شدم 

امیر حاج  رضایی با اشاره به فساد سنگین 
شرکت فولاد مبارکه گفت: اگر این موارد 
در مورد من مطرح شده بود، آب می شدم 
و به زمین می رفتم. خدا گواه است که رویم 
نمی شد به روی کسی نگاه کنم و جایی 
می رفتم که کسی من را نبیند. حالا چه 
اصراری هست که این آقا باشد، خدا می داند. 
30 سال در یک اداره کار کردم و 24 سال 
است که بازنشسته شد ه ام. چند وقت قبل به 
بانک رفتم، دیدم که پیرمرد و پیرزن هایی با 
عصا در داخل شعبه رفت وآمد دارند و دائم 
سوال می کنند واریز کردند؟ حالا چه چیزی 
را ورایز کردند؛ -5 6 میلیون تومان حقوق 
بازنشستگی شان را. یکی از کارمندان دلش 
سوخت که این آدم ها اینقدر به سختی راه 
می روند و به یکی از آنها گفت: »مادر در خانه 
باش، اینقدر در این هوا به بانک نیا، حقوقت 
را ریختند تماس می گیرم.« بعد من به فساد 
اتفاق افتاده در فولاد مبارکه فکر می کنم. 
وی خاطرنشان کرد: یک آقایی برای من 
متنی فرستاد که رقم اختلاس اتفاق افتاده 
15 صفر دارد؛ یا یک نفر اصلا سرکار نرود 
و یک میلیارد حقوق بگیرد. حسودی ام 
نمی شود ولی دردم می آید و یک مرتبه در 
ذهنم تصویر آن پیرمرد و آن پیرزن می آید 
که مثلا دبیر آموزش و پرورش بوده و هزار 
شاگرد زیر دستش تربیت شده اند و باید 
برای یک حقوق ناچیز با عصا به بانک برود 
و دست خالی برگردد. اینها درد است. بعد 
نگاه می کنی می بینی باز این آدم به صحنه 
آمده، برای چه باید بیاید؟ برای چه باید 

حمایت شود؟

»ساپینتو«، مربی خوش شانسی است 

                    مارادونا و ماتئوس
لوتارماتئوس، کاپیتان سابق تیم ملی آلمان که 
در پنج جام جهانی به میدان رفته، پیراهن دیه گو 
مارادونا در بازی فینال سال 1986 مکزیک را به موزه 
افسانه های فوتبال مادرید تقدیم کرد. ماتئوس در آن 

بازی پیراهن خود را با مارادونا عوض کرده بود.  

                پیراهن
 صفحه رسمی منچستریونایتد با انتشار تصاویری 
از خرید جدیدش  در پیراهن این تیم به صورت رسمی 
از شماره او در فصل 23-2022 رونمایی کرد. کاسمیرو 
قرار است در ادامه این فصل پیراهن شماره 18 یونایتد 

را به تن کند. 

                              آبی پوش 
مهدی رحمتی که به واسطه سال ها حضور در 
استقلال تقابل های پرشماری را با پرسپولیس داشته، 
در آخرین تمرین اراکی ها پیش از مصاف مهم  با لباس 
آبی در زمین حضور پیدا کرد و آخرین دستورات 

تاکتیکی را به شاگردانش انتقال داد. 

ت
شــ

س نو
عک

 فوتبـــال داخلـــی 
 ایرنا:  فدراسیون فوتبال سنگال به صورت رسمی بازی 
5 مهرماه با ایران را در کشور اتریش تایید کرد. فدراسیون 
سنگال برای آماده سازی در راه جام جهانی در فیفادی 
سپتامبر دو بازی تدارکاتی برگزار می کند. براساس اعلام 
مقامات فدراسیون فوتبال سنگال، این کشور در ماه سپتامبر 
در دیدارهای دوستانه به مصاف بولیوی و ایران خواهد رفت تا 
برای جام جهانی 2022 آماده شود. براساس برنامه شاگردان 
آلیو سیسه که در فیفادی پیش رو در اتریش اردو خواهند 
زد، »شیرها« روز 2 مهرماه برابر بولیوی به میدان می روند و 
پس از آن در دومین بازی روز 5 مهر برابر ایران قرار خواهند 
گرفت. این دو بازی برای آماده سازی مردان آلیو سیسه برای 
جام جهانی 2022 در مقابل دو حریف که ویژگی های آنها با 
دو حریف گروه سنگال در جام جهانی یعنی اکوادور و قطر 
مطابقت دارد، خواهد بود، آخرین حریف سنگال در مرحله 

گروهی هلند است. 

  مهاجم فرانسوی رئال مادرید بعداز کسب جایزه بهترین 
بازیکن یوفا حالا امید اصلی کسب توپ طلا نیز است. برای 
کریم بنزما، جایزه بهترین بازیکن مرد یوفا بعید است آخرین 
تقدیری باشد که او برای نقشش در قهرمانی به یاد ماندنی 
رئال مادرید در فصل گذشته لیگ قهرمانان اروپا دریافت کرده 
است. مراسم توپ طلا در ماه اکتبر برگزار می شود و یک هدف 
دست یافتنی برای این بازیکن فرانسوی است. بنزما که بعداز 
جام جهانی 35 ساله خواهد شد به دلیل دست داشتن در یک 
رسوایی باج خواهی در مورد یک فیلم، به مدت 5 سال ونیم 
از تیم ملی فرانسه دور شد و در دوره قبلی جام جهانی نبود. 
این مهاجم فرانسوی فصل گذشته 44 گل در 46 بازی 
برای رئال به ثمر رساند که از جمله 2۷ گل در لالیگا بود، اما 
بهترین فرم او در لیگ قهرمانان اروپا بود که در آن با 15 گل 
در 12 بازی، بهترین گلزن رقابت ها بود. بنزما با بستن بازوبند 
کاپیتانی، ستاره بی چون و چرای فصل قبل تیمش بود. او یک 
هت تریک خیره کننده در 1۷ دقیقه در پیروزی تماشایی در 
مرحله یک هشتم نهایی مقابل پاری سن ژرمن به ثمر رساند 
و مقابل چلسی در یک چهارم نهایی نیز درخشید. درخشش 

داشت بنزما برابر سیتی  ادامه  نیز 
نتوانست ولی در دیدار  فینال 

گلزنی کند. بنزما 
که  چیزی  گفت: 
است  مهم  من  برای 
کسب جام های تیمی است. 
اگر کارها را به خوبی در زمین انجام 
دهید، جوایز فردی به دنبال خواهد 
داشت. توپ طلا باید هدف بعدی بنزما 
باشد و سپس بنزما نگاه خود را به 
جام جهانی معطوف خواهد کرد، 
جامی که در سال 201۸ زمانی که 
فرانسه قهرمان شد، او در آن نقشی 
نداشت و اصلا به تیم ملی کشورش 

دعوت نشد.

 بیــن المــلل

 بازتاب دیدار »استقلال« و »مس کرمان« 

قلب      فیفــا  آبــی شد

 عزیزا... محمدی: 

برای کارکردن باید سکوت کرد
نامزد ریاست فدراسیون فوتبال که در مدت یکماه گذشته 
مصاحبه ای نداشته، گفت: اگر می خواهیم کار کنیم باید سر 

خود را پایین بیندازیم.
  دلیل

عزیز ا... محمدی درباره اینکه چرا تاکنون به این اندازه درباره 
انتخابات فدراسیون فوتبال ساکت و بدون حاشیه بوده است، 
اظهارداشت: بنا داشتم در هیچ مصاحبه ای شرکت نکنم. به 
این دلیل که اگر می خواهیم کار کنیم باید سر خود را پایین 
بیندازیم. اعضای محترم مجمع مسئولیت اصلی فوتبال را 
برعهده دارند. سوال من این است آیا اکنون وضعیت فوتبال 
خوب است. مدام درگیری و تنش در هیأت رئیسه و بحث 
تیم ملی وجود دارد. هر س ما را در خیابان می بیند می گوید چرا 
وضعیت فوتبال اینگونه است؟ وی افزود: برخی اهالی فوتبال، 
اعضای مجمع، رسانه، پیشکسوتان به این دلیل که عملکرد 
من در سازمان لیگ خیلی خوب بود که البته آنها می گویند 
و نه خودم. در آن زمان نظم و انضباط خاصی ایجاد شده بود 
و مدیریت مستقلی داشتم و سازمان لیگ را با استقلال اداره 
کردم، گفتند عزیز محمدی فدراسیون را اداره می کند. لیگ 
در آن زمان خیلی منظم برگزار می شد به همین دلیل از من 
درخواست کردند بیایم و خودم پذیرفتم به صحنه بیایم تا به 

فوتبال آرامش بدهیم.
  کمک 

نامزد ریاست فدراسیون فوتبال تصریح کرد: دست تمام 
اهالی فوتبال را می بوسم تا به ما کمک کنند حتی اگر مخالف 
من باشند، اگر تأثیرگذار باشند باید به من کمک کنند. البته 
با سه شرط، اول داشتن تعهدکاری یعنی از ساعت شروع تا 
پایان کار و حتی وقت اضافه ای که می خواهند بایستند. برای 
فوتبال کار کرده و آورده داشته باشند نه اینکه بخواهند از طریق 
فوتبال مشهور شده و سوءاستفاده کنند. محمدی ادامه داد: 
دومین موضوع این است که باید شفاف بوده و سلامت کاری 
داشته باشند. با داشتن این شرایط حتی اگر مخالف من باشند 

از آنها استفاده خواهیم کرد؛ زیرا هرچه این نیروها به فوتبال 
بیایند بازهم کم است. اگر همه افرادی که برای فوتبال زحمت 
کشیده اند بیایند بازهم کم است، زیرا فوتبال ما خیلی عقب 

افتاده است.
  عملکرد اتحادیه 

وی در خصوص اینکه آیا اتحادیه فوتبال ما در زمان 
است،  کرده  عمل  خوب  مجموعه  این  در  مسئولیتش 
اظهارداشت: نه، گاهی مواقع خوب عمل کرده و گاهی هم 
عملکرد خوبی نداشته به اتحادیه فوتبال در کشور ما اهمیت 
نمی دهند. وقتی خودم رئیس سازمان لیگ بودم در سال ۸9 
برای اتحادیه فوتبال کاندید شده و به عنوان رئیس شورای 
مرکزی اتحادیه فوتبال انتخاب شدم. من وقتی به اتحادیه 
آمدم سریع با کفاشیان قرارداد بستم و گفتم اتحادیه باید پشت 

فوتبال بیاید.
  سازمان لیگ 

وی در خصوص اینکه از زمان ریاستش در سازمان لیگ 
قوانینی مثل ممنوعیت جذب دروازه بانان خارجی و سقف 
قراردادها مصوب شد، اما به دلیل قائم به فردبودن این مسائل 

ادامه نیافت و اکنون بارها استقلال و پرسپولیس بابت 
مسائل مالی محروم شده اند، توضیح داد: 

وقتی در سازمان لیگ بودم و می خواستیم 
استانداردسازی باشگاه ها انجام شود 
کارشناس خوبی را داخل باشگاه ها 
می فرستادیم تا قبل از بارگذاری 
مدارک شان این اسناد را بررسی کرده 
و اگر ایراد و نواقص وجود داشت به 
باشگاه ها کمک کنند. مثلا اگر بدهی 

باید  می گفتیم  داشتند 
پرداخت  را  آنها 

کنید. نامزد 
ست  یا ر

فدراسیون فوتبال ادامه داد: بحث بدهکاری باشگاه ها آن 
موقع هم بود. با آنها جلسه گذاشتم و گفتم شما که بدهی 
بازیکن و مربی را نمی دهید امکان دارد محروم شوید و سهمیه 
لیگ قهرمانان را از ما بگیرند. با آنها صورتجلسه ای امضا می کنید 
تا طبق طلبی که بابت تبلیغات محیطی و حق پخش از سازمان 
لیگ دارید جای پول دادن به خودتان پس از صدور کمیته 

انضباطی بدهی های تان را بدهید.
  تبلیغات محیطی و حق پخش 

محمدی در مورد اینکه آیا پس از خروج وی از سازمان لیگ 
کوتاهی صورت گرفته است، عنوان کرد:  با ضرس قاطع می گویم، 
»بله«. وقتی در سازمان لیگ بودم تقویمی داشتیم. مثلا برای 
سال 91 تقویم و تاریخ 15 اسفند 90 کتابچه ای منتشر کردیم. 
29 تیرماه شروع لیگ بود یعنی پنج ماه قبل برنامه یکساله خود 
را ارائه کردیم. در آن زمان کی روش سرمربی تیم ملی بود که او 
و ترابیان این کتابچه را امضا کردند. وی در مورد تغییرات این 
تقویم بیان داشت: هیچ تغییری نکرد و تا آخر انجام شد. در آن 
زمان دومین یا سومین سالی بود که چنین برنامه ای می دادم. 
منتهی در سال های قبل دو ماه زودتر برنامه نوشتیم، اما برای 
سال 91 زودتر این کار را انجام دادیم. با وجود اینکه خودم از 
سازمان لیگ رفتم این کار منظم انجام می شد. در مورد تبلیغات 
محیطی بگویم وقتی وارد سازمان لیگ شدم یک میلیارد و ۷50 
میلیون تومان درآمدمان بود که در همان سال اول 6 میلیارد 
شد. سه سال با صداوسیما قرارداد بستیم تا سالی 10 میلیارد 
پرداخت کند. سال اول 11.5 میلیارد و سال سوم 13 میلیارد 
و 400 میلیون پول گرفتیم. هفتم تیر 90 قرارداد بستم، 
خود صداوسیما گفت حق پخش را از تبلیغات محیطی 
تفکیک کنید. سه ساله قرارداد بستم با مبالغ 14، 
16 و 1۸ در مجموع میلیارد تومان یعنی 4۸ میلیون 
دلار. رئیس اسبق سازمان لیگ افزود: در آن زمان از 
قرارداد سه ساله با صداوسیما به ترتیب 11.5، 13.5 و 
1۷.5 میلیاردتومان یعنی 42 میلیون و 500 هزار 
دلار پول گرفتیم و این پول را کامل بین 
باشگاه ها تقسیم می کردیم. نظم و 
انضباط آن زمان با الان اصلا قابل 

قیاس نیست.

سال  پنجم
شماره   1355

»استقلال« مقابل مس کرمان در سومین هفته از لیگ برتر 
ایران به برتری رسید. در این دیدار »مس« تیم خوب و 
قدرتمندی نشان داد. آنها مقابل استقلال مقاومت زیادی 
نشان دادند و در دفاع کم اشتباه ظاهر شدند. استقلال هنوز 
خوب جانیفتاده و نبود یک هافبک بازیساز کاملا احساس 
می شود. قطعا هر تیمی که مقابل استقلال به خصوص در 
»آزادی« قرار می گیرد، کار دفاعی را پیش خواهد گرفت. 
در شبی که بانوان به ورزشگاه آمدند بازیکنان توانستند 
3 امتیاز شیرین را به آنها تقدیم کنند. استقلال نسبت به 
بازی اول هماهنگ تر نشان داد، اما هنوز بازیکنانی که از 
آنها انتظار قدرت فصل پیش را داشتیم، مطابق میل مان 
پیش نرفتند. مهدی پور نسبت به فصل گذشته ضعیف تر 
نشان داده. نبود یک بازیساز قطعا به خط حمله استقلال 
ضربه خواهد زد، زیرا یک بازیساز شش دانگ در وسط زمین 
نداریم تا مهاجمان را تغذیه کند، همین امر باعث می شود 
به شهباززاده و محبی کمتر توپ برسد. »یامگا« مقابل 
مس کرمان یکی از بهترین های استقلال بود و کاملا نبض 
بازی را در اختیار گرفت. یکی از دلایل پیروزی استقلال 
مقابل مس کرمان درخشش یامگا در این بازی بود. ساپینتو 
مربی خوش شانسی است. تیمی که اکنون در اختیار دارد 
از لحاظ بازیکن جزو پرمهره ترین تیم های لیگ است و در 
کنار آن آبی پوشان یک تیم قدرتمند دیگر روی نیمکت 
دارند. شاگردان ساپینتو می توانند بسیار روان تر بازی 
کنند. مهاجمان باکیفیتی در اختیار داریم و از ساپینتو 
توقع می رود تا هفته ششم تیمی یکدست و خطرناک 
بسازد. ساپینتو با ستاره هایی که در اختیار دارد، می تواند 
به نحواحسن تفکراتش را اجرا کند و به جایگاه اول برسد. 
ارسلان مطهری، بازیکن خوب، بااخلاق و حرفه ای است 
و حتی مواقعی که روی نیمکت بوده صدایش در نیامده. 
با توجه به احترامی که برای همه بازیکنان قائل هستم، اما 
معتقدم ارسلان می توانست در تیم بماند، زیرا با توجه به 
تعصبی که به پیراهن آبی دارد، می تواند کمک زیادی به 
تیم کند. می شود بازیکن دیگری جای او از لیست خارج 
شود، اما باید به تفکرات سرمربی تیم یعنی ساپینتو احترام 
بگذاریم. امیدوارم بهترین تصمیم در این رابطه گرفته شود. 
در ابتدای فصل گفته بودم که قرعه استقلال هم می تواند 
خوب باشد و هم  بد، زیرا تیم هایی مانند مس کرمان و 
ملوان تازه لیگ برتری شده و سبک بازیشان ناشناس بود و 
می توانست برای استقلال خطرناک تر از این هم باشند. نفت 
مسجدسلیمان حریف ساده ای نخواهد بود، اما آبی پوشان 
با این نفرات اگر سرحال و باهوش باشند و به این 2 برد 
مغرور نشوند قطعا می توانند مقابل نفت مسجدسلیمان 

پیروز باشند. 

آرمان ملی: حضور بانوان در دیدار تیم های استقلال و 
مس کرمان مورد توجه قرار گرفت و البته در این دیدار شاهد 

اختلاف سازمان لیگ و آبی های پایتخت بودیم.  
  نامه فیفا

درآستانه شروع فصل جدید رقابت های لیگ برتر، نامه  ای 
از سوی فیفا در ارتباط با شرایط و امکان حضور زنان در 
ورزشگاه های فوتبال به فدراسیون فوتبال رسیده است. 
گویا فیفا در قالب نامه  ای با استناد به نامه  نگاری اخیر خود با 
فدراسیون در زمینه فراهم کردن شرایط حضور زنان، خواستار 
ارائه توضیحاتی درباره امکان ورود زنان به ورزشگاه شده و به 
فدراسیون فوتبال توصیه کرده است با شروع فصل جدید، زنان 

همانند مردان تماشاگر بازی  های لیگ برتر باشند. 
  برداشت اشتباه وزیر!

حمید سجادی در حاشیه جلسه هیات دولت درباره حضور 
زنان در استادیوم های ورزشی، اظهارکرد: ما اصلا به دنبال 
تفکیک بحث فوتبال از سایر رشته ها و به قول قدیمی ها به دنبال 
طناب کشیدن بین دریای مازندران و گیلان نیستیم. در حال 
حاضر در بیشتر رشته های ورزشی خانواده ها قصد حضور دارند 
و برای انجام این کار نیازمند یکسری هماهنگی ها هستیم. این 
هماهنگی گاهی سهل تر و قابل وصول تر است و گاهی مثل 
فوتبال سازوکار، جمعیت و محل برگزاری آن رویداد متفاوت 
است. وقتی 500، 1000 یا حتی 3 هزار خانم قصد حضور در 
یک رویداد فوتبالی را دارند، باید دستورالعمل ها را بیشتر رعایت 
کنیم، هماهنگی ها بیشتر باشد و آن چه به آن محیط انتظام 
می دهد، باید دیده شود. در برخی از رشته ها خیلی راحت وارد 
سالن می شوند و مسابقه را نگاه می کنند، اما سازوکار فوتبال 
متفاوت است. سجادی در واکنش به نامه فیفا برای حضور زنان 

در استادیوم ها در جریان رقابت های باشگاهی بیان داشت: فیفا 
در نامه خود حضور زنان در رقابت های باشگاهی را پیشنهاد داده 
است. تاکید می کنم نامه فیفا در حد پیشنهاد بوده. ما در حال 
پیگیری برای شناسایی استادیوم هایی هستیم که زیرساخت 
مناسب دارند و شرایط شورای تأمین، دستورالعمل های امنیتی 
و انتظامی در آ نها فراهم است. از قبل جلساتی در این خصوص 
شروع شده و اصلا ما کاری به نامه فیفا نداشتیم. وقتی استارت 
این کار را زدیم، گفتند، یکی دو سال پیش توافقاتی برای حضور 
زنان در رقابت های تیم ملی و باشگاهی انجام شده. ما هم همان 
دستورالعمل ها را جلو می بریم و اگر تعهدی ایجاد شده و چیزی 
امضا شده از طرف ایران بوده. بالاخره این اسم ایران است و فرقی 
ندارد بنده وزیر باشم یا فرد دیگری. در این خصوص صحبت 
کرده اند. چون دستورالعمل های فیفا یک به یک جلو می رود. 
مثلا فیفا می گوید برای تماشاگران این اتفاق رخ دهد، پارکینگ 
و رختکن باید این طور باشد، استانداردهای استادیوم ها باید 

این طور باشد. 
  توضیح سازمان لیگ

برخلاف اظهارات وزیر ورزش که نامه فیفا برای ورود زنان 
به ورزشگاه را پیشنهادی قلمداد کرده بود، مسئول کمیته 
مسابقات سازمان لیگ می گوید: این نامه الزام آور است! سهیل 
مهدی اظهارکرد: نامه FIFA برای ورود بانوان الزام آور است، نه 
پیشنهادی! می توانیم حضور بانوان را از همین استادیوم آزادی 
شروع کنیم. او بیان داشت: فیفا الزامی ندارد که بلافاصله در 
همه استادیوم های کشور بانوان حضور داشته باشند. بعداز اینکه 
هفته نخست لیگ برتر با دستور سازمان لیگ به علت نقص در 
سامانه بلیت فروشی، بدون تماشاگر شد، هفته دوم هم با حضور 

تماشاگران و البته بدون حضور زنان برگزار شد. 

  شرط و شروط
سی ام مردادماه سازمان لیگ حرفه ای فوتبال ایران اعلام کرد: 
حضور بانوان در ورزشگاه ها منوط به ایجاد زیرساخت و تایید 
نهادهای مربوط است. حضور بانوان در ورزشگاه ها منوط به 
ایجاد زیرساخت های لازم و ایجاد امکانات مناسب و همچنین با 

تصمیم نهادها و دستگاه های مربوطه انجام می پذیرد.  
  واکنش فیفا

توئیتر رسمی فیفا تصویر حضور بانوان استقلالی در ورزشگاه 
آزادی تهران را باز نشر داد. اکانت رسمی فیفا، تصویری که توئیتر 
باشگاه استقلال از حضور بانوان در ورزشگاه آزادی انتشار داده 
بود را بازنشر داد. فیفا در متن انتشار این تصویر یک قلب آبی نیز 
قرار داده است.  روز پنجشنبه و در بازی بین تیم های استقلال 
و مس کرمان که در ورشگاه آزادی برگزار شد، برای اولین بار در 

لیگ برتر، بانوان اجازه حضور در ورزشگاه را پیدا کردند. 
  صحبت های پیشکسوت

پرویز برومند، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در حاشیه بازی 
این بازی گفت: یک اتفاق فوق العاده در فوتبال افتاد که بنیانگذار 
آن استقلال بود و هواداران خانم به ورزشگاه آمدند. برومند 
افزود: همسر من هم از کسانی بود که دوست داشت به استادیوم 
بیاید و خوشحالم که توانست بازی را از نزدیک تماشا کند. 
دروازه بان اسبق استقلال خاطرنشان کرد: حضور در ورزشگاه ها 
در لیگ برتر حسرت بزرگ خیلی از بانوان بود که خوشحالم این 
اتفاق افتاد. اگرچه باید این اتفاق زودتر می افتاد، به خصوص که 

ما فرهنگ بالا و غنی داریم.
  اختلاف با سازمان لیگ؟

سعید فتاحی، معاون ورزشی باشگاه استقلال در جریان نیمه 
اول دیدار این تیم مقابل مس کرمان در هفته سوم لیگ برتر، در 
جمع خبرنگاران اظهارکرد: در صورتی که صدا وسیما در نیمه 
دوم از نشان دادن تبلیغات محیطی این تیم خودداری کند، 
استقلال در نیمه دوم وارد زمین نخواهد شد. ادعای سعید 
فتاحی در حالی مطرح شد که مدیر استقلال در واکنش به 
سوال مجدد خبرنگاران تاکید این موضوع را به اطلاع مدیران 
باشگاه نیز رسانده و به هیچ وجه آبی پوشان با این وضعیت حاضر 
به ادامه بازی نخواهند شد. با شروع نیمه دوم دیدار استقلال 
-  مس کرمان بازیکنان استقلال در حالی وارد زمین شدند 
که صداوسیما همچنان از نشان دادن تبلیغات دور زمین بازی 
خودداری می کند و همین موضوع نشان می دهد تهدید باشگاه 
استقلال بازی با اعصاب هواداران بوده است. سعید فتاحی پس 
از دیدار استقلال مقابل مس کرمان در واکنش به این موضوع که 
چرا استقلال برخلاف تهدید او در نیمه دوم مقابل مس کرمان 
وارد زمین شد، گفت: به خاطر شادی هواداران و تیم مقابل! 
به هرحال فوتبال قوانین خودش را دارد. قصد داشتیم بازی 
نکنیم و اعتراض خودمان را هم نشان دادیم، اما به خاطر شادی 
هواداران بازی کردیم. از سوی دیگر نشست خبری ریکاردو 
ساپینتو، سرمربی تیم فوتبال استقلال پس از دیدار مقابل 
مس کرمان باردیگر به دلیل حضور دوربین های تلویزیونی و 
سیاست باشگاه استقلال در تحریم دوربین ها، برگزار نشد. در 
جریان این نشست مدیر رسانه ای باشگاه استقلال شرط حضور 
ساپینتو در نشست خبری را عدم حضور دوربین های تلویزیونی 
اعلام کرد که همین موضوع باعث جروبحث لفظی مدیر 

رسانه ای باشگاه استقلال با عوامل صداوسیما شد. 


